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a  56 Vkus se dá i naučit
Kdysi vystudovala organickou chemii, 
ale už patnáct let šéfuje české pobočce 
aukční síně Dorotheum. Mezitím 
hrála deset let divadlo a další dekádu 
strávila za Václava Havla na Pražském 
hradě, kde měla na starosti pronájmy 
a kulturní program. Mária Gálová má 
ráda kontrasty: povznášející umění 
i exaktní vědní obor. Do čeho by radila 
v současnosti investovat?

► 64 Jak se neuchlastat
Úspěšný spisovatel Josef Formánek už * 
dávno nepil pro radost, ale aby se mu 

neklepaly ruce. Dobře věděl, že se musí 
léčit, jinak přijde o všechno. Svoje zážitky 

s alkoholem i z léčebny drsně popsal v knize 
Úsměvy smutných mužů, nyní se promítá 

stejnojmenný film. Jak dlouho už abstinuje?
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38 Stromy umějí volat o pomoc
Profesor Vojtěch Novotný založil před 22 lety na ostrově Nová Guinea 
biologickou stanici, která se stala respektovaným vědeckým pracovištěm 
a v tropické biologii patří к absolutní světové špičce. Díky evropskému 
grantu má nově к dispozici obrovský jeřáb, aby mohl se svým týmem bádat 
v korunách tropických stromů. Jsou jeho objevy důležité i pro Česko?

▼ 48 Hlavně probudit emoce
Než zjistil, že není tak svobodomyslným bohémem 
a víc mu vyhovuje pracovat v mantinelech zadání, 
věnoval se malbě. Dnes je Jan Šépka respektovaným 
i kontroverzním architektem, aktuálně také porotcem 
soutěže Young Architect Award 2018 pro mladé 
a začínající architekty. Proč mu nevadí, že většina 
jeho projektů končí v šuplíku a že se mnoha lidem 
zpočátku nelíbí?

▲ 28 Vakcína proti rakovině? Nová naděje
Profesor MUDr. Lukáš Rob je jedním ze zakladatelů 
onkogynekologie v Česku. Nedávno se zúčastnil v USA velmi 
prestižní konference, kde mluvil o výsledcích klinické studie nové 
vakcíny proti rakovině vaječníků. „Výzkum našeho týmu má před 
Američany několikaletý náskok. Sál pro 3,5 tisíce osob byl plný,“ 
hodnotil Lukáš Rob. Kdy by se vakcína mohla objevit na trhu?


